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Zápisnica č. 06 zo zasadnutia Výboru Snemu SAV 
ktoré sa konalo 20. júla 2009 

 
 
Prítomní: K. Iždinský, J. Klačka, K. Kollár, M. Koóš, Z. Magurová, D. Podmaková, 

J. Sedlák, P. Matiašovský 
Ospravedlnení:  I. Budinská, P. Pristaš 
Program: 1. Otvorenie 

2. Schválenie programu 
3. Kontrola zápisnice z 5. zasadnutia VS 
4. Informácia z 3. zasadnutia P SAV konaného 2. 7. 2009 (K. Kollár, K.  
    Iždinský) 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
 
Ad 1.   Zasadnutie výboru snemu o 13.30 hod. otvoril a ďalej viedol predseda Snemu SAV 

K. Iždinský. 

Ad 2.   Prítomní členovia výboru jednohlasne prijali navrhnutý program rokovania výboru. 
Ako overovateľka  zápisnice zo 6. zasadnutia Výboru Snemu SAV bola navrhnutá 
D. Podmaková.  

Ad 3.   Zápisnica z 5. zasadnutia Výboru Snemu SAV bola schválená bez pripomienok. 

Ad 4.  Vzhľadom na to, že zápisnica z 3. zasadnutia P SAV už bola distribuovaná, 
informáciu o niektorých podrobnostiach z 3. zasadnutia P SAV poskytli výboru K. 
Kollár a K. Iždinský.  

 
Na zasadnutí Predsedníctva SAV sa zúčastnili všetci 15 členovia P SAV, za Výbor Snemu 
SAV predseda Snemu SAV K. Iždinský a člen Výboru Snemu SAV K. Kollár. P SAV okrem 
bežnej a opakujúcej sa agendy prerokovalo niekoľko dôležitých tém, z ktorých 
najrelevantnejšie vo vzťahu k činnosti snemu uvádzame:  

• Ku koncepcii pripravovaného programového vyhlásenia P SAV podala informáciu členka 
Predsedníctva SAV E. Smolková. Konštatovala aktuálny stav rozpracovanosti 
programového vyhlásenia, ktorý sa nachádza zatiaľ vo forme draftu a priebežne členovia 
P SAV ešte dodávajú ďalšie námety. Poukázala na skutočnosť, že niektoré námety do 
programového vyhlásenia členov P SAV sa kryjú s ich predstavami o činnosti v P SAV, 
ktoré uvádzali vo volebných materiáloch. J. Pastorek upozornil na termíny, ktoré je nutné 
pri kreovaní programového vyhlásenia dodržať, nakoľko má byť prerokované na 
najbližšom 4. zasadnutí  P SAV začiatkom augusta t. r., a v priebehu augusta poskytnuté 
na prerokovanie vo Výbore Snemu SAV.  

• Na základe žiadosti  riaditeľky THS ÚSV SAV M. Zacharovej, predložila V. Rosová P 
SAV návrh na riešenie rekreačného areálu SAV v Patinciach. Problém spočíva v tom, že 
THS ÚSV SAV má dlhodobo v správe časť rekreačného areálu v Patinciach, ktorého 
súčasťou sú tri budovy a priľahlé priestory v rozlohe  1167 m2. Približne 1/10 pozemkov 
patrí obci Patince a zostatok Slovenskému pozemkovému fondu. Posledných 8 rokov boli 
budovy prenajaté a napriek tomu, že nájomca bol zmluvne zaviazaný starať sa o ich 
údržbu, budovy v súčasnosti sú schátralé a prevádzkové náklady - bez hostí - stoja ročne 
6 000.- €. Navrhované alternatívy sú odkúpiť pozemky pod budovami a neskôr predať 
pozemky aj s budovami, ďalšia alternatíva, odpredať dve budovy a jednu opraviť zo 
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získaných peňazí. Po rozsiahlej diskusii, predseda SAV navrhol situáciu riešiť postupne 
a v prvom kroku odkúpiť pozemky pod budovami, aby sa mohlo prikročiť k ďalšiemu 
riešeniu. Na tento účel bolo odhlasované zvýšenie rozpočtu kapitálových výdavkov THS 
ÚSV SAV o 33 194.- € na zakúpenie pozemkov pod rekreačnými budovami SAV 
v Patinciach.  
 

Poznámka Výboru Snemu SAV:  
K tomuto bodu vo Výbore Snemu SAV vznikla diskusia, ktorý sa týkala využitia rekreačných 
zariadení SAV pracovníkmi SAV. V diskusii sa členovia výboru s prekvapením vyjadrovali 
k skutočnosti, že správca nehnuteľnosti v Patinciach napriek tomu, že mal zmluvu o údržbe 
nehnuteľnosti s nájomcom, tieto stavby nechal schátrať.  

Výbor snemu zároveň prekvapil jeden z dôvodov odkúpenia pozemku a následne predaja 
areálu: „(nakoľko areál zo strany zamestnancov SAV nie je dostatočne využívaný)“ – pozri 
zápisnicu z P SAV z 2. 7. 2009, bod  5.1. Riešenie areálu Patince.  Členovia výboru 
konštatovali, že na web-stránke SAV nie sú všeobecne dostupné komplexné informácie 
o možnostiach využitia rekreačných zariadení SAV. Z diskusie vyplynula požiadavka, aby P 
SAV poskytlo informáciu o využiteľnosti a využívaní  všetkých rekreačných zariadení SAV 
pracovníkmi SAV za posledné  dva roky, ktoré spravuje Ú SAV a THS ÚSV SAV. 

• K aktuálnej problematike prijímania nových doktorandov na vedecké organizácie SAV, 
podala informáciu členka P SAV D. Ježová, podpredsedníčka SAV pre vzdelávanie 
a doktorandské štúdium. Konštatovala, že zo 42 ústavov SAV, ktoré majú právo podieľať 
sa na doktorandskom štúdiu, reagovalo do dnešného dňa 26, na ktorých už prebehli 
prijímacie konania. Výsledkom je viacero žiadostí o navýšenie kvóty doktorandov pre 
jednotlivé vedecké organizácie v celkovom počte 30 miest. K tomuto bodu nasledovala 
rozsiahla diskusia, v ktorej sa prejavila zhoda členov P SAV v pozitívnom názore na 
riešenie žiadostí z ústavov. V hlasovaní bolo prijaté uznesenie o navýšení počtu miest pre 
rok 2009 s pokrytím doktorandských štipendií z vnútorných zdrojov akadémie. P SAV 
uložilo ETO Ú SAV a V. Rosovej zapracovať požiadavku na zvýšenie doktorandských 
miest do komentára k príprave rozpočtu na rok 2010. 

• Predsedníctvo sa zaoberalo ďalej prípravou kreovania Vedeckej rady SAV. Prerokovávali 
sa návrhy na nových externých členov Vedeckej rady SAV. Z návrhov  členov P SAV sa 
vytvorila databáza mien osobností, ktorú  dostanú všetci členovia P SAV s tým,  aby ju 
doplnili o ďalšie návrhy do konca júla tak, aby sa na augustovom zasadnutí P SAV mohol 
realizovať výber externých členov VR SAV, ktorý bude ďalej poskytnutý Snemu SAV na  
prerokovanie a schválenie.  

 

Poznámka Výboru Snemu SAV:  
K tomuto bodu sa vo Výbore Snemu SAV rozvinula diskusia a členovia výboru navrhli 
k problematike kreovania novej Vedeckej rady SAV  prizvať predsedu SAV J. Pastoreka na 
najbližšie zasadnutie výboru, ktoré sa bude konať 10. augusta 2009. Predseda výboru 
telefonicky kontaktoval predsedu SAV, ktorý operatívne vyšiel v ústrety požiadavke výboru 
a prisľúbil účasť na najbližšom zasadnutí Výboru  Snemu SAV t. j. 10. 8. 2009. 

 

• Predsedníctvo SAV prerokovalo predložené návrhy na zloženie niektorých pomocných 
orgánov SAV. Návrhy predložili predsedovia pomocných orgánov SAV, členovia P SAV. 
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pomocný orgán SAV predseda 

Komisia SAV pre rovnosť príležitostí A. Breier 
Dislokačná komisia SAV J. Koppel 
Legislatívna komisia SAV J. Koppel 
Ekonomická komisia SAV V. Rosová 
Škodová komisia SAV V. Rosová 
Komisia pre spoluprácu s univerzitami – po diskusii došlo k zmene názvu 
komisie na  Komisiu pre spoluprácu s vysokými školami 

D. Ježová 

Rada SAV pre vzdelávanie a doktorandské štúdium D. Ježová 
Komisia SAV pre vednú politiku a prognózy vývoja vedy a spoločnosti E. Majková 
Bytová komisia SAV J. Malík 
Edičná rada SAV J. Bakoš 
 

O zložení všetkých vyššie uvedených komisií sa pozorne diskutovalo. Niektoré komisie  
doplnili o odborníkov pre danú problematiku, resp. došlo k zmene v ich zložení v súlade 
so zásadou paritného zastúpenia členov troch oddelení vied SAV a pod. Schválili všetky 
vyššie uvedené komisie, okrem Edičnej rady SAV, ktorú podľa názorov členov P SAV 
treba pozmeniť a doplniť o šéfredaktorov niektorých karentovaných časopisov, ktoré 
vydávajú ústavy SAV. V tejto súvislosti požiadali J. Bakoša, aby na augustové zasadnutie 
pripravil návrh na nové zloženie Edičnej rady SAV.  Ďalšie návrhy na zloženie komisií 
predložia členovia P SAV na augustovom zasadnutí P SAV. 

• Predseda SAV informoval zasadnutie, že mu práve doručili list od ministra školstva J. 
Mikolaja, ktorý žiada navrhnúť jedného nominanta za SAV do P APVV. Po diskusii sa 
členovia Predsedníctva SAV zhodli v názore, že je nevyhnutné, aby SAV mala v P APVV 
najmenej dvoch zástupcov. P SAV sa rozhodlo poskytnúť šiestich nominantov, s tým, aby 
Ministerstvo školstva malo možnosť výberu pre nich prijateľných zástupcov SAV v P 
APVV.  

• V závere svojho rokovania sa P SAV zaoberalo požiadavkou Výboru Snemu SAV 
o poskytnutie kľúča, resp. zdôvodnenia, podľa čoho sa rozdeľovali  prostriedky navýšenia 
mzdového fondu pre ústavy, ktorých priemerné osobné ohodnotenia pracovníkov boli pod 
hodnotou 8 %, konkrétne o podanie vysvetlenia, podľa akých kritérií sa rozdeľovali 
prostriedky v I. a III. oddelení. Predseda Snemu SAV K. Iždinský, po formálnom 
a stručnom zdôvodnení kritérií V. Rosovou a F. Gömörym, požiadal predsedu SAV 
o písomné vysvetlenie tohto problému pre Výbor Snemu SAV, čo J. Pastorek aj 
v priebehu diskusie prisľúbil. 

 
Poznámka Výboru Snemu SAV:  
Predseda Snemu SAV informoval výbor, že od P. Kajana dostal súbor tabuliek v ktorých sa 
nachádza analytické spracovanie mzdových fondov organizácii SAV. Po oboznámení sa 
s týmto podkladovým materiálom Výbor Snemu SAV  odporúča  rozšíriť prerokované témy 
s predsedom SAV na najbližšom stretnutí aj o problematiku navýšenia osobných príplatkov 
v niektorých vedeckých organizáciách SAV. 
 
Výbor snemu vzal na vedomie informácie o rokovaní P SAV. 
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Ad 5.  
 

- 
 
 
 
 
 
 
 

- 
 

predseda Snemu SAV: 
 

informoval výbor, že dostal od K. Nemogu príslušné tabuľky ktoré obsahujú návrh 
na financovanie časopisov SAV v roku 2009. V tejto súvislosti sa rozvinula vo 
výbore diskusia na tému publikovania vedeckých článkov v elektronickej podobe 
na stránkach Versity. Problematickými sa v tomto kontexte javí nielen ochrana 
autorských práv (osobnostných a licenčných), ako aj iné okolnosti s tým súvisiace, 
napr. financovanie z rozpočtu SAV. Výbor navrhuje túto tému zahrnúť medzi 
aktuálne problémy, ktoré budú diskutované s predsedom SAV 10. 8. 2009.  

 

nasledujúce zasadnutie Výboru Snemu SAV sa bude konať v pondelok 10. augusta 
2009 v miestnosti Výboru Snemu SAV na Štefánikovej ul. 49 o 13.30 hod. 

Ad 6. Predseda Snemu SAV poďakoval členom Výboru Snemu SAV za aktívne rokovanie 
a ukončil zasadnutie o 17.05 hod.  

 
V Bratislave 20. 7. 2009 
 
         Karol Iždinský 
 Zapísal: K. Kollár                                                                         predseda Snemu SAV 
 Overila: D. Podmaková 


